
Πιθανή Ερώτηση για το Χρηματιστήριο:

«Όλοι περίμεναν ότι η αναβάθμιση θα ανέβαζε το δείκτη. Σήμερα 
είδαμε το αντίθετο: Ο δείκτης έπεσε επειδή πωλούσαν οι ξένοι 
που επενδύουν στις αναδυόμενες αγορές. Τι συμβαίνει; Τελικά η 
αναβάθμιση συνεπάγεται ένα ακόμα χτύπημα για το 
χρηματιστήριο;»

Απάντηση:

Σαφώς όχι. Βρισκόμαστε σε μια μεταβατική περίοδο. Η σημερινή 

εμπειρία είναι ένα βραχυχρόνιο φαινόμενο. Αντίστοιχη εμπειρία είχε για 2 

εβδομάδες η Πορτογαλία το Δεκέμβριο του 1997, όταν οι πορτογαλικές 

μετοχές μπήκαν και αυτές στους δείκτες των ώριμων αγορών. Αντίστοιχη 

εμπειρία υπάρχει, γενικά, σε περιόδους μεγάλων μεταβολών στη σύνθεση 
των δεικτών. Συνέβη στο παρελθόν στη Γαλλία με μεταβολές στο δείκτη 

ΌΑΌ-40, ή στην Αγγλία με μεταβολές στο δείκτη ΕΤ8Ε-100.

Δεν μπορεί κανείς να ξέρει πως θα κινηθεί το χρηματιστήριο τις 

επόμενες μέρες. Έχουν μπει στην ελληνική αγορά περίπου 500 εκατ. 

δολάρια παθητικών αμοιβαίων κεφαλαίων, αυτά που πρέπει να μπουν λόγω 

της σύνθεσης του χαρτοφυλακίου τους. Περιμένουμε και άλλα τέτοια 

παθητικά αμοιβαία. Όμως, περιμένουμε και τα ενεργητικά αμοιβαία. Αυτά 

που επιλέγουν την Ελλάδα ως ώριμη αγορά για να διαφοροποιήσουν τον 

κίνδυνο του χαρτοφυλακίου τους. Από την άλλη πλευρά, μπορεί να φύγουν 

και άλλα κεφάλαια αναδυόμενων αγορών. Έτσι, δεν γνωρίζουμε την 

κατεύθυνση του χρηματιστηρίου βραχυπρόθεσμα.

Μεσοπρόθεσμα και μακροπρόθεσμα, όμως, ξέρουμε ότι η 

αναβάθμιση σημαίνει μικρότερες διακυμάνσεις για το ελληνικό 

χρηματιστήριο. Σημαίνει μια σταθερότερη πορεία, που θα καταγράφει 
τις πραγματικές αξίες των μετοχών καλύτερα απ’ ότι στο παρελθόν.

Το χρηματιστήριο δεν είναι τζόγος. Βραχυχρόνια, έχει απότομες 

διακυμάνσεις και γι’ αυτό δεν πρέπει να τοποθετούμε χρήματα που πιθανόν 

να χρειαστούμε. Το χρηματιστήριο αμείβει τους υπομονετικούς και 

μακροχρόνιους επενδυτές.
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